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BRMG.KZR-XI.0012.83.2021 

 
PROTOKÓŁ Nr 36-9/2021 

 

z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska w 
VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 26 października 2021 
roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 16:00- zdalne w aplikacji Microsoft TEAMS. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Radna Anna Golędzinowska – Przewodnicząca 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
Powitała gości posiedzenia, osoby referujące oraz Radnych.  
 
Na początek, zgodnie z trybem zdalnym sprawdziła obecność członków Komisji: 
 

Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek 
obrad   

1.  Golędzinowska Anna Przewodnicząca Obecna 
2.  Jaroszewicz Waldemar Wiceprzewodniczący Obecny 
3.  Błaszczyk Kamila Członek Komisji Obecny 
4.  Czerniewska Katarzyna Członek Komisji Obecna 
5.  Majewski Przemysław  Członek Komisji Obecny 
6.  Skarbek Mateusz Członek Komisji Obecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.  
Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1, listy obecności 
gości stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Stwierdzam quorum i otwieram 36 posiedzenie. W tym momencie przechodzimy 
do zatwierdzenia porządku obrad. Porządek został Państwu Radnym dostarczony 
w regulaminowym terminie. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Nie było pytań i zastrzeżeń, więc poddała pod głosowanie przyjęcie 
następującego porządku obrad: 
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1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska - Druk Nr 1091 – w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok – 
Druk Nr 1092 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 
3. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Głosowani
e 

„Za” 

Głosowani
e 

„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

1. Golędzinowska Anna Za X X 
2. Jaroszewicz Waldemar Za X X 
3. Błaszczyk Kamila Za X X 
4. Czerniewska Katarzyna Za X X 
5. Skarbek Mateusz  Za X X 
6. Majewski Przemysław Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Porządek obrad został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 

 
PUNKT – 1 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska - Druk Nr 1091 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 października 2021 r. – sprawa BRMG.0006.252.2021. 
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1091- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że WPF dostosowuje się do planu budżetu 
miasta Gdańska na 2021 rok. Dokonuje się zmian dochodów bieżących na 
realizację zadań bieżących, dla których prognozuje się otrzymanie środków z 
budżetu Unii Europejskie.  
 
Zwiększa się limit wydatków na przedsięwzięciu „Pomorskie dzieciom” na 
realizację tego projektu, czyli w załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć w WPF ma 
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zwiększone limity w latach 2021-2023 o właśnie kwotę wprowadzonych dochodów 
i głównym celem projektu jest zapobieganie i ograniczenie negatywnych skutków 
wystąpienia COVID-19 w obszarze pieczy zastępczej.  
 
Pozostałe zmiany, to zmiany wynikające z aktualizacji ostatecznych kosztów 
projektów i tak: 
 Na adaptację budynku przy ul. Kartuskiej 32/34 na potrzeby Gdańskiego 

Centrum Świadczeń, który to budynek będzie oddany w najbliższych dniach, do 
zamknięcia prac adaptacyjnych niezbędna jest kwota 87 tysięcy złotych, 
ponieważ przedsięwzięcie jest w WPF, stąd konieczność procedowania tego w 
formie uchwały.  

 Adaptacja budynku przy ul. Szpaki 1 na potrzeby Środowiskowego Centrum 
Profilaktyki. Tutaj aktualizujemy o wartość nadwyżki po przetargu o kwotę 378 
tysięcy złotych, i jest to wzrost kosztów właśnie w wyniku rozstrzygniętego 
przetargu, ponieważ umowa będzie podpisywana lada chwila, stąd 
konieczność zabezpieczenia tych środków.  

 Zwiększamy finansowanie poprzez dokapitalizowanie spółki Hala Gdańsk-
Sopot i zwiększamy limity w bieżącym roku o 500 tysięcy złotych i w przyszłym 
roku o milion złotych. Są to limity nieprzekraczalne, a szczegóły i zakres 
rzeczowy robót, które będą wykonane w ramach tych zabezpieczonych 
środków będzie wynikał z uchwał w sprawie dokapitalizowania, ale co do 
zasady w 2021 roku planowane jest wykonanie analizy transportowej i 
przygotowanie pracy związanej z rozbudowa foyer hali na funkcję edukacyjną 
historii sportu Gdańska i Sopotu. W 2022 roku jest kilka inwestycji 
wymagających dofinansowania m.in. fotowoltaika etap III, modernizacja szatni, 
system informatyczny, utworzenie aplikacji mobilnej ułatwiającej dotarcie do 
miejsca docelowego na trybunach. 

 Kolejne przedsięwzięcie wymagające zwiększenia w związku ze zwiększeniem 
zakresu rzeczowego robót, tj. modernizacja drogowych obiektów 
inżynieryjnych. 

 Pozostałe zmiany to są przedsięwzięcia, które stają się źródłem finansowania 
wcześniej omawianych zmian, czyli modernizacja infrastruktury związanej z 
realizacją zadań polityki społecznej. 

 Projekty inwestycyjne instytucji kultury. To zadanie staje się źródłem 
finansowania zwiększonej wartości projektu „Adaptacja budynku przy ul. 
Szpaki 1 na potrzeby Środowiskowego Centrum Profilaktyki i biblioteki. 

To tyle zmian w WPF. Dziękuję bardzo.  
  
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Faktycznie ten projekt przy ul. Szpaki 1, to jest takie dość ciekawe 
połączenie funkcji profilaktycznej z funkcją też rozwoju osobistego rozwoju 
kulturalnego. Chciałam zapytać, jeżeli chodzi o to przeniesienie. Czy ta nadwyżka 
wynikająca z, powiedzmy inwestycji w funkcję kultury wynika z jakiegoś innego 
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przetargu i oszczędności pozyskanych, czy po prostu ze struktury tego projektu, 
ponieważ tutaj mamy tak naprawdę też komponent kulturalny to niejako zostało 
przeniesione do inaczej nazwanej szufladki, ale cel mamy taki sam? 
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokładnie tak jest, ponieważ główną funkcją tego budynku przy ul. Szpaki 1 jest 
jednak funkcja biblioteczna, to Centrum jest mniejszym zakresem, ale istniejącym, 
co też daje nam możliwość finansowania z tzw. kapslowego. Tutaj też korzystamy 
z takiej możliwości. Zadanie związane z instytucjami kultury, to był ten klucz 
wyboru projektu, z którego przenosimy środki, a sama pula na inwestycje w 
instytucjach kultury jest pewną pulą ogólną, z której czerpiemy corocznie ustalając 
zakres rzeczowy dla pozostałych instytucji kultury, w zakresie inwestycji 
oczywiście. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Rozumiem. Bardzo dziękuję. Tu, jeżeli chodzi z kolei o projekt dotyczący hali 
widowiskowo-sportowej, mamy w dużej mierze skład wspólny z Komisją 
Zagospodarowania Przestrzennego, te plany były już wielokrotnie dyskutowane 
przy okazji zmiany planu na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, więc 
myślę, że też jest to projekt z wieloma potencjalnymi korzyściami dla miasta. 
 
Czy Państwo Radni mają jakieś pytania do tego punktu? Proszę Pan Radny 
Jaroszewicz. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz  
Mam tylko pytanie, jeżeli chodzi o ten budynek na ul. Kartuskiej, to o który budynek 
chodzi? 
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest budynek po byłym gimnazjum, czyli budynek szkolny, w którym kończona 
jest adaptacja na potrzeby Gdańskiego Centrum Świadczeń, ponieważ 
dotychczasowa siedziba GCŚ została sprzedana i adoptowaliśmy budynek szkolny 
po zlikwidowaniu gimnazjum. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz  
Dziękuję, i jeżeli z polityki społecznej zostały przeniesione środki to z jakiego 
zakresu? 
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
To też jest taka ogólna pula, która jest przeznaczona na zadania inwestycyjne, 
adaptacyjne, modernizacyjne w zakresie polityki społecznej. 
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Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz  
Rozumiem, dotyczy tego samego zakresu. Dziękuję 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję, czy jeszcze są jakieś pytania ze strony Państwa Radnych? Nie ma, 
przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska - Druk Nr 1091 – w zakresie działania 
Komisji. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Głosowani

e 
„Za” 

Głosowani
e 

„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

1.  Golędzinowska Anna Za X X 
2.  Jaroszewicz Waldemar Za X X 
3.  Błaszczyk Kamila Za X X 
4.  Czerniewska Katarzyna Za X X 
5.  Skarbek Mateusz  Za X X 
6.  Majewski Przemysław X X Wstrzymał się 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Izabelę Kuś – 
Skarbnik Miasta Gdańska oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 6 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1091- w 
zakresie działania Komisji. Opinia Nr 36-9/128/30/2021 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok – Druk Nr 1092 - 
w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 października 2021 r. – sprawa BRMG.0006.253.2021. 
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1092 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że pomijając te elementy, o których mówiłam 
przy WPF, to najistotniejsze zmiany wprowadzone do budżetu to są zmiany 
wynikające z korekty dochodów, czyli właściwie zwiększenia dochodów i 
przeznaczenia środków adekwatnych do celu pozyskania dodatkowych 
dochodów. Zwiększamy dochody stanowiące wpływy z funduszu przeciwdziałania 
COVID-19 na realizację zadania „Laboratoria Przyszłości”, jest to kwota 9.073.000 
złotych i taka sama pozycja pojawia się po stronie korekty wydatków w Wydziale 
Rozwoju Społecznego.  
 
Kolejna zmiana to zwiększenie wpływów z tytułu udziału gmin w wydatkach na 
utrzymanie dzieci przebywających w pieczy zastępczej, ponieważ wzrósł % udział 
gminy w tych wydatkach z 10% do 50% korygujemy dochody poprzez ich 
zwiększenie o kwotę 2.770.000 złotych i tak a sama pozycja pojawia się po stronie 
wydatkowej, czyli adekwatnie do celu dochodów. 
 
Zwiększają się wpływy z części opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w obrocie hurtowym o 1.542.421 złotych. Jest to udział gminy we 
wpływach ze sprzedaży tzw. małpek, czyli to nie jest kapslowe, to jest takie inne 
dodatkowe źródło dochodów miasta i te środki oczywiście również przeznaczamy 
stosownie do założeń jakie przyświecają finansowaniu ze środków alkoholowych, 
czyli na przeciwdziałanie alkoholizmowi.  
 
Wprowadzamy również dodatkowe środki z tytułu wydawania oświadczeń o 
powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemców, kwota 741 tysięcy złotych.  
 
Kolejne zmiany to aktualizacja planu dochodów realizowanych przez placówki 
pomocy społecznej. Są to Domy Pomocy Społecznej przy ul. Polanki „Ostoja” i 
Orunia. Są to kwoty wynikające z aktualizacji ze zwiększenia liczby osób 
korzystających oraz usług w tych placówkach.  
 
Po stronie wydatków oprócz tych, o których powiedziałam wcześniej dodatkowe 
wygospodarowane środki wynikające ze zwiększenia i dochodów i korekty 
wydatków w kwocie 1.618.000 złotych przeznaczamy na regulacje wynagrodzeń w 
instytucjach kultury. Czyli środki te trafiają do Biura Prezydenta ds. Kultury. W 
Wydziale Rozwoju Społecznego wcześniej omawiane środki na „Laboratoria 
Przyszłości”, zadania związane z przeciwdziałaniem alkoholizmowi, utrzymanie 
dzieci w pieczy zastępczej środki pochodzące z projektów, w których uczestniczą 
szkoły, głównie RASMUS. 
 
Zmniejsza się planowane wydatki o kwotę 2.300.000 złotych. Jest to zmniejszenie 
z tytułu realizacji wypłat dodatków mieszkaniowych, ponieważ zmienił się sposób 
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liczenia dochodów uprawniających do otrzymywania takich dodatków, stąd 
nadwyżka w budżecie ulega zmniejszeniu. Kwotę 39 tysięcy złotych przenosimy z 
projektów inwestycyjnych do Wydziału Rozwoju Społecznego z przeznaczeniem na 
doposażenie wszystkich żłobków miejskich. Kwotę 3.976.000 złotych, która jest 
kwota nadwyżkową, którą planowaliśmy na początku roku na obsługę długu 
przenosimy do planu finansowego Urzędu Miejskiego, do Wydziału Kadr i 
Organizacji z przeznaczeniem na regulacje wynagrodzeń pracowników Urzędu 
Miejskiego. Pozostałe zmiany zostały omówione wcześniej albo przy okazji 
dochodów, albo przy omawianiu Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Czy mówiąc krótko te m zmiany niebędące tożsame z tym co 
usłyszeliśmy w WPF, to jest przede wszystkim duży pakiet społeczny, tak krótko 
podsumowując, czy społeczno-bytowy, bo też te korekty wynagrodzeń. 
Proszę mi powiedzieć, jeżeli chodzi o te zmiany w zakresie pieczy zastępczej. Czy 
to jest zmiana wynikająca ze zwiększenia zapotrzebowania, czy z jakichś regulacji 
ustawowych, które powodują, że miasto tutaj zwiększa swój udział?   
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak z uzasadnienia, ponieważ aż tak dużych szczegółów nie znam, ale z 
uzasadnienia wynika, że to jest korekta wynikająca, jakby przeliczenie innego 
udziału % gminy z 10% do 50%, czyli tj. jakby techniczne przeliczenie środków, ale 
przeznaczamy je też na pieczę zastępczą. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję. Czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś pytania do tego punktu 
przedstawionego przez Panią Skarbnik? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
                   

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2021 rok – Druk Nr 1092 - w zakresie działania Komisji. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Głosowanie 

„Za” 
Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

1.  Golędzinowska Anna Za X X 
2.  Jaroszewicz Waldemar X X Wstrzymał się 
3.  Błaszczyk Kamila Za X X 
4.  Czerniewska Katarzyna Za X X 
5.  Skarbek Mateusz  Za X X 
6.  Majewski Przemysław X X Wstrzymał się 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 



 

8 
 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Izabelę Kuś – 
Skarbnika Miasta Gdańska, Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 
głosach wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 1092 - w zakresie działania Komisji. Opinia 
Nr 36-9/129/31/2021 
 

 
PUNKT – 3 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Szanowni Państwo Radni. Jeszcze w kwestiach porządkowych. Mieliśmy dzisiaj 
w planie pracy Komisji faktycznie zapisane miasto krótkich odległości. 
Rozmawiałam z Panią Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska na temat tego punktu 
i stopnia zaawansowania prac i ustaliłyśmy, że po prostu materiału jest tak dużo, 
że rozbijemy to jako cykl trzech spotkań najprawdopodobniej na początku już 
przyszłego roku. To znaczy prawdopodobnie w lutym byśmy wtedy dokonali 
prezentacji opracowania „Gdańskie przestrzenie lokalne” i jego stopnia 
zaawansowania. W marcu „Gdańska polityka wydana”. 
 
Natomiast na kwiecień to jakby taki dodatkowy bonus, bo trzecie z tych 
opracowań jest w trakcie zaawansowania, to będzie „Dostępność do terenów 
zielonych w dzielnicach”. Myślę, że wszystkie trzy komponenty tego aspektu 
„Miasto krótkich odległości” są dla nas szalenie interesujące i szkoda by było 
jakby skracać tą zawartość merytoryczną po to, żeby z kolei dla nas jako radnych 
był to jakiś do przyjęcia czasowo zakres pracy, punktów Komisji, tak więc 
zaproponowałam Pani Dyrektor żebyśmy to omówili z wiosną na spokojnie w 
jednym cyklu składającym się z 3 posiedzeń, tak, żebyście Państwo Radni, też 
odnosząc do okręgów, do spraw, które były przedmiotem waszej interwencji 
mieli spokojnie czas na zadanie pytań. 
 
Kolejna kwestia to spotkanie z przedstawicielami naszego miasta partnerskiego 
Bremy dotyczące redukcji, przede wszystkim CO2 i innych gazów cieplarnianych 
oraz możliwości uwzględnienia tej redukcji w polityce miasta.  
 
Myśmy tutaj się spotkali również w towarzystwie Radnej Czerniewskiej i Radnej 
Błaszczyk. Było to bardzo ciekawe spotkanie, na którym ustaliliśmy, że najpierw 
postaramy się w momencie, w którym miasto Brema zakończy swoje prace, a to 
prawdopodobnie również będzie początek przyszłego roku, zrobić takie 
specjalne posiedzenie naszych obu Komisji. Z tamtej strony to nie jest taka 
Komisja stała jak nasza, ale to jest Komisja doraźna, co ciekawe mniej więcej w 
połowie składająca się z przedstawicieli społeczeństwa radnych, a w połowie 
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składająca się ze specjalistów w tej dziedzinie. Będzie nam przedstawione jakie 
są główne rekomendacje, jakie są założenia. Ci Państwo będą otwarci na nasze 
pytania. Natomiast później zorganizowalibyśmy w Gdańsku już taką wspólną 
konferencję z udziałem przedstawicieli jednostek miejskich, ale też z 
przedstawicielami gdańskiego świata nauki, żeby można było wymienić te 
doświadczenia i być może zrealizować czy pomyśleć o jakichś wspólnych 
projektach, ponieważ wiadomo, że w tej kolejnej perspektywie finansowej Unii 
Europejskiej właśnie partnerstwo w zakresie projektów środowiskowych będzie 
bardzo premiowane. 
 
Kolejna kwestia, to odpowiedzi dotyczące wniosków naszej Komisji do budżetu 
na przyszły rok Państwo otrzymali. 
 
Z mojej strony to tyle.  
Pytanie, czy tutaj Państwo w kwestiach organizacyjnych mają jeszcze jakieś 
przemyślenia albo pytania? Jeśli nie ma, to bardzo dziękuję. Porządek obrad 
został wyczerpany, więcej spraw ze strony członków Komisji nie ma. Na tym 
zamykam 36 posiedzenie Komisji – godz. 16:30. 
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